
 

 

	
	
	
	

	
Schriftelijke	vragen	aan	het	College	van	Burgemeester	en	Wethouders	zoals	bedoeld	in	artikel	41,	eerste	
lid,	van	het	reglement	van	Orde	van	de	Gemeenteraad	van	Leeuwarden	inzake	armoede	onder	kinderen.	
	
	
Betreft:	schriftelijke	vragen	huishoudelijke	hulp	met	Wlz-indicatie	van	gemeente	naar	
Zorgkantoor	
	
Leeuwarden,	2	oktober	2016	
	
	
Geacht	College,	
	
Mensen	met	een	Wlz-indicatie	krijgen	hun	huishoudelijke	hulp	straks	niet	meer	via	
gemeenten,	maar	van	het	Zorgkantoor,	zo	heeft	het	Rijk	besloten.	Opnieuw	een	
verandering	voor	mensen	met	huishoudelijk	hulp.	Dat	kan	vervelend	uitpakken.	
Onduidelijkheid,	andere	zorg,	andere	hulp,	andere	kosten?	Leeuwarden	moet	daarom	
alles	op	alles	zetten	voor	een	goede	overgang,	vindt	de	PvdA-fractie.	Als	we	het	goed	
doen,	worden	cliënten	in	Leeuwarden	goed	geïnformeerd	en	merken	zij	hier	zo	weinig	
mogelijk	van.	
	
Wie	een	indicatie	van	de	Wet	langdurige	zorg	heeft	en	thuis	woont,	krijgt	nu	
huishoudelijke	hulp	van	de	gemeentelijke	Wmo,	maar	vanaf	2017	van	de	Wlz	en	dus	van	
het	Zorgkantoor,	zo	hebben	Rijk	en	Vereniging	Nederlandse	Gemeenten	afgesproken.	
Die	VNG	informeert	de	gemeenten	hierover	in	een	brief	van	28	september	2016.	
	
Deze	overgang	brengt	voor	gemeenten	veel	administratieve	rompslomp	mee,	
waarschuwt	de	VNG.	De	planning	tot	aan	de	overheveling	is	zeer	krap.	Tussen	17	en	28	
oktober	moeten	gemeenten	alle	gegevens	aan	het	CAK	aanleveren	en	ook	aanbieders	en	
cliënten	moeten	geïnformeerd	worden.	De	VNG	verzoekt	de	gemeenten	dringend	om	
extra	ambtenaren	in	te	zetten	om	de	overgang	soepel	te	laten	verlopen.		
	
Gemeenten	moeten	volgens	de	VNG	bij	voorkeur	per	1	januari	2017	de	indicatie	van	de	
cliënten	stopzetten.	Dat	is	nogal	wat!	Gemeenten	en	zorgkantoren	moeten	cliënten	
daarom	volgens	de	PvdA	goed	en	snel	informeren	over	de	verandering.	Het	kan	zelfs	
gebeuren	dat	zij	een	nieuwe	huishoudelijke	hulp	krijgen,	omdat	het	Zorgkantoor	met	
andere	zorgaanbieders	werkt.	Dat	kan	een	ingrijpende	gebeurtenis	zijn	
	
Gemeenten	die	de	gegevens	niet	of	te	laat	aanleveren,	moeten	de	huishoudelijke	hulp	
mogelijk	zelf	betalen,	aldus	de	VNG.	Bovendien	kunnen	er	dan	cliënten	tussen	wal	en	
schip	vallen.	Dat	is	wel	het	laatste	wat	de	PvdA	wil.	Cliënten	mogen	hier	niet	de	dupe	van	
worden.	
	
De	PvdA	staat	voor	goede	zorg,	die	mensen	in	staat	stelt	een	waardig	leven	te	leiden.	
Regelgeving	moet	dit	ondersteunen	en	niet	in	de	weg	zitten.	Dit	soort	wijzigingen	geven	
(opnieuw)	onduidelijkheid	en	onzekerheid	en	staan	continue	zorg	wellicht	in	de	weg.	



 

 

Daarom	moet	Leeuwarden	deze	nieuwe	wijziging	met	andere	partijen	zorgvuldig	en	
tijdig	oppakken.	
	
N.a.v.	bovenstaande	stellen	wij	de	volgende	vragen	aan	het	College	van	B&W:		
	

• Hoe	kijkt	het	college	tegen	deze	wijziging	aan	vanuit	het	perspectief	van	de	
gemeente	en	vanuit	het	perspectief	van	de	mensen	die	dit	(be)treft?	

• Hoeveel	mensen	met	een	Wlz-indicatie	met	huishoudelijke	hulp	zijn	er	in	
Leeuwarden?	

• Wat	betekent	dit	voor	de	begroting	van	Leeuwarden	en	de	inkoopafspraken?	
• Kan	de	gemeente	tijdig	alle	gegevens	bij	het	CAK/CIZ	aanleveren?	
• Hoe	en	op	welke	korte	termijn	gaat	de	gemeente	communiceren	met	deze	

mensen,	zodat	zij	goed	en	tijdig	geïnformeerd	worden?	Doet	de	gemeente	dit	
samen	met	het	Zorgkantoor?	

• Welke	veranderingen	brengt	dit	voor	de	mensen	met	zich	mee?		
• Op	welke	manier	kan	de	gemeente	met	het	Zorgkantoor	afspraken	maken	over	

een	soepele	overgang	en	behoud	van	de	huishoudelijke	hulp?	
• Wat	betekent	deze	overgang	naar	het	Zorgkantoor	voor	onze	uitvoerende	

verantwoordelijkheden	en	onze	visie	1	huishouden,	1	plan,	1	regisseur?	
• Wat	betekent	deze	wijziging	voor	het	werk	van	de	sociale	wijkteams	en	de	druk	

op	de	sociale	wijkteams?	
	
Namens	de	PvdA-fractie,	
	
Tamara	Bok	


